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Статья посвящена анализу организации судебных систем государств на постсоветском пространстве: обстоятельствам, влияющим на построение судебных систем в том или ином государстве; составу и компетенции судов первой, апелляционной и кассационной инстанций, судам и иным органам, осуществляющим Конституционный контроль.
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Judicial Systems of States in the Former Soviet Union


Article deals with analysis of judicial systems of the States of the former Soviet Union: circumstances influencing development of judicial systems of a State; composition and competence of courts of the first instance, courts of appeal and courts of cassation, courts and tribunals exercising constitutional review.
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Innovations in regulatory request of quotations in the law of contract system

Yakovleva Irina Gennadevna

Chief Specialist of the Legal Division 

of the Department of Finance of the City of Moscow

В данной статье рассматриваются нововведения в процедуре заключения договора по результатам проведенного запроса котировок в соответствии с Федеральным законом № 44-ФЗ «О контрактной системе в сфере закупок товаров, работ, услуг для обеспечения государственных и муниципальных нужд», вступившим в силу с 1 января 2014 г., по сравнению с ранее действующим Федеральным законом от 21 июля 2005 г. № 94-ФЗ «О размещении заказов на поставки товаров, выполнение работ, оказание услуг для государственных и муниципальных нужд».

Анализируется судебная практика по правомерности признания лица уклонившимся от заключения контракта.
Ключевые слова: закупки; контрактная система; запрос котировок; Федеральный закон № 44-ФЗ; заключение договора; государственный контракт; конкурс.
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Innovations in Legal Regulation of Request for Quotations in 

Contract System Legislation 


Article deals with innovations in procedure of conclusion of contract as a result of request for quotations made in accordance with the Federal Law No. 44-FZ “On Contract System in Sphere of Central and Local Government Procurement of Goods, Works and Services”, which came into force on 1 January, 2014, in comparison with the prior Federal Law dated 21 July, 2005 No. 94-FZ “Concerning Placing of Orders for Supplies of Goods, Performance of Work and Rendering of Services for State and Municipal Requirements”. Court practice on legitimacy of recognition a party as one which avoids entering into a contract is analyzed by author. 
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В статье рассматривается вопрос о цели представительства в гражданском судопроизводстве, предприняты попытки определить основную цель представителя в гражданском и арбитражном процессе. Автор статьи, изучив мнения ряда ученых, законодательную базу, анализирует особенности процессуального статуса представителя по назначению, определяет основную цель его деятельности и делает вывод о процессуальном статусе данного участника гражданского судопроизводства. 

Ключевые слова: цель представительства в гражданском судопроизводстве; юридическая помощь доверителю; содействие суду при отправлении правосудия; представительство по назначению; квалифицированная юридическая помощь; лицо, участвующее в деле; лицо, содействующее правосудию.

A.I. Panchenko, Assistant Judge of Novosibirsk Regional Court 

On the Issue of Procedural Status of Representative by Appointment and 

Purposes of His or Her Activity in Civil Proceedings


Article deals with an issue of purpose of representation in civil proceedings and attempts to determine the primary purpose of a representative in civil and commercial litigation. Author, having learnt the views of a number of scholars and legislation, analyzes special features of procedural status of the representative by appointment, defines the main goal of his or her activity and comes to a conclusion in respect of the procedural status of this participant of civil proceedings.
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В статье анализируется взаимосвязь структуры жилищного правоотношения с его динамикой и влиянием на нее юридических фактов, а также соотношение элементов содержания указанного правоотношения. С учетом характеристики субъективных жилищных прав в единстве их частной и публичной природы определяется значение материальных и юридических составляющих содержания жилищного правоотношения. Предлагается различать «нормальную» и «аномальную» стадии динамики конкретного жилищного правоотношения. Исследуется общая характеристика правопрекращающих юридических фактов в жилищном праве.
Ключевые слова: юридические факты в жилищном праве; правопрекращающие юридические факты; структура жилищного правоотношения; материальное и юридическое содержание жилищного правоотношения; динамика жилищного правоотношения.
N.V. Dulatova, Senior Lecturer of Civil Law Department of Ural Branch of Russian Academy of Justice 

On Dynamics of Housing Legal Relationship and Legal Facts Terminating Rights in Housing Law


This article deals with interrelation between structure of housing legal relationship and its dynamics and influence of legal facts on such interrelation, as well as correlation of elements of housing legal relationship content. Author determines significance of material and legal components of content of the housing legal relationship taking into account special features of housing rights in the unity of its private and public nature. It is proposed to distinguish normal and anomalous stages of particular housing legal relationship dynamics. The author also studies general features of legal facts terminating facts in Housing Law. 
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В статье рассматриваются актуальные проблемы понимания обычая как формы современного международного права. Также автор выявляет и анализирует основные тенденции развития обычая как формы международного права. Особое внимание уделяется зарубежным научным материалам, посвящённым данной проблематике.

Ключевые слова: обычай; форма права; субъект права; международное право; внутригосударственное право; национальная правовая система; международный договор; правовое регулирование.

M.V. Kicha, Postgraduate Student of Theory of Law, State and Judicial Power Department of Russian Academy of Justice 

Custom as Form of Modern International Law


Article deals with topical issues of understanding a custom as a form of modern International Law. Author also identifies and analyzes major trends of development of the custom as the form of International Law. Special attention is paid to the foreign scientific materials concerning this topic. 
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В статье подробно рассматриваются основные методологические принципы, которые легли в основу одного из подвидов судебно-психологической экспертизы, а именно судебно-психологической экспертизы психологических воздействий, каковые были соотнесены с основными направлениями в структуре изучаемого подвида экспертизы. Исходя из выделенных нами принципов, определены основные методы и методики, дающие возможность   построить тактику исследования в рассматриваемом виде судебно-психологических экспертиз.
Ключевые слова: судебно-психологическая экспертиза; судебно-психологическая экспертиза психологического воздействия; методологические принципы; направления экспертных исследований; основные методы и методики психологического исследования. 
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Basic Principles of Forensic Psychological Expert Examination of 

Psychological Influence and Methods of Forensic Studies


Article deals with basic methodological principles forming the basis of one of subtypes of forensic psychological expert examination, viz. forensic psychological expert examination of psychological influence, in correlation with the main directions in its structure. Author determines basic methods and techniques giving the opportunity to build tactics for research in this kind of forensic psychological expert examination on the basis of identified principles. 
Key words: 

Forensic psychological expert examination; forensic psychological expert examination of psychological influence; methodological principles; directions of forensic studies; basic methods and techniques of psychological research.
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В статье анализируются некоторые положения уголовного закона и разъяснения Верховного Суда Российской Федерации по назначению наказания, которые порождают неопределённость в судебной практике. На основании этого анализа вносятся предложения по изменению редакции некоторых статей главы 10 УК РФ, имеющие целью снизить правовую неопределённость. Также в статье рассматриваются вопросы назначения наказания по конкретным делам и даются рекомендации по их решению.

Ключевые слова: общие начала назначения наказания; специальные правила назначения наказания; смягчающие обстоятельства; досудебное соглашение о сотрудничестве; совокупность преступлений.
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Imposition of Punishment Problematic Issues and Ways of Solutions


Article deals with analysis of some provisions of criminal law and Understandings of the Supreme Court of the Russian Federation concerning imposition of punishment, which lead to uncertainties in judicial practice. Based on this analysis, author makes proposals to amend wording of some Articles of Chapter 10 of the Criminal Code of the Russian Federation to reduce the legal uncertainty. This article also addresses the issues of imposition of punishment in specific cases and provides recommendations for their solution. 
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General principles of imposition of punishment; special rules of imposition of punishment; mitigating circumstances; plea bargain; cumulative crime.
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В статье проведен анализ системы законодательства Российской Федерации, обеспечивающей защиту прав и интересов детей в России. Дано определение, обозначена иерархия элементов. Особое внимание уделено соотношению Конституции России, международных договоров, законов Российской Федерации и их месту в системе законодательства.

Ключевые слова: система законодательства по защите детства; определение; совокупность элементов; иерархия. 
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Legislative System for Childhood Protection in Russia


Article deals with analysis of current system of the Russian legislation providing for protection of children’s rights and interests in Russia. A definition is indicated by the hierarchy and sequence of elements. Special attention is paid to correlation between the Constitution of the Russian Federation, International Treaties, Laws of the Russian federation and its place in legislative system. 
Key words: 

Legislative system for childhood protection; definition; set of elements; hierarchy.
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